SUMMER 2007

Fellow Owners & Residents of Lac Bernard,

Members of the Executive and I hope that you are all enjoying the summer! 

The Spring Meeting on May 4th this year at Larrimac was my first.  Some highlights from the meeting:




*
A report on the Clubhouse and Regatta sites

will be presented to the AGM this Fall that will include an assessment of how much it costs to run the Clubhouse and what planned activities bring in a revenue; 




*
A full report from our Councillor,

Jacqueline Lambert-Madore who gave a full accounting of activities touching our Ward including information about road, environmental and municipal works. Council has adopted a resolution requesting the Provincial Government to support a moratorium on all exploration/prospecting for uranium until more environmental and health impact studies are conducted;




*
We submitted a proposal to the Municipality

of La Pêche to do water sampling from the lake to conduct chemical and biological analysis.  We have just heard that we were again successful and have a grant of $1,200.00 so there will be testing activity again on the lake this summer.  Stay tuned! 




*
We received a report from the Web Committee

and I believe that any of you who visit our site will confirm the excellent progress that has been made.  The List-serve is another issue and many of you have experienced our pain as we have been living through some of the technical difficulties!  Good news is that we will have a new host very soon and hope that all our problems will be resolved.  Our apologies and thanks for your patience and we sort through the issues.  




*
With respect to our Fishing Club, we have

decided to change its mandate.  We will no longer solicit contributions for fish stocking, and instead, it will become a special interest group with a focus on educational and recreational activities that will be organized and run by interested members.  Dick Green is the moderator of this group and can be reached at fishing@lacbernard.ca.

Now, to Summer Activities!  The Third Annual Flotilla was held this year on Saturday June 30th under cold and wet conditions.  You will have seen the report on the flotilla, and I would like to thank Sandy Seaboyer and Mark Goldstein for their hard work and persistence in organizing this event which ended with spectacular fire works!!!

On August 5th, we will have the Regatta, and a note has just gone out from Sandy on the day's events and seeking your help!  I am attaching a full list of events for this summer.  Please come out and participate and volunteer.

It is your lake and your participation is so important.  It is also a great way to get to know your neighbours!!  We are accepting contributions of your personal commitment to help our with the day's events, and if you have anything you can contribute as prizes, contact Sandy or Mark at s_seaboyer@yahoo.com.

The loon-watching activity on the lake has been going on since 1993. This will be the 14th summer. To obtain information on loons in general as well as the Lac Bernard Loon Survey and the people involved,  please contact Paul Hempel at 819-459-1460. 

The lake environment is important to all of us, so we ask that you please do not use fertilizer on your lawn.  Please make sure you have an approved human and household grey water waste system; encourage shoreline regeneration; don't bilge your boat in the lake if you have boated in other lakes with zebra mussels or milfoil weeds and control the growth of purple loosestrife on your property.  

Everyone comes to the lake to enjoy the cottage, but not everyone has the same idea about what's enjoyable. Some like a powerful boat at full throttle, but others prefer a quiet canoe ride. As a way to accommodate all tastes, there is a long-standing tradition at the lake of reserving Sunday morning for quiet activities. You Executive would like to request that we keep this tradition so we ask that you please do not drive your speedboat until after 11.00 on Sunday mornings. 

Please remember that your garbage is your responsibility!  Have it ready Monday morning for the Municipality's door to door pick up.  Do not leave it out if you return to the city mid week or on Friday and PLEASE do not leave it in unsecured containers or at roadside intersections in plastic bags as this only attracts animals and birds and usually leaves a mess for yourself or another cottager to clean up!  The municipal by law requires all owners to have a secure container to keep your garbage at the end of your laneway.

Then just call the garbage contractor, Aimé Fleury at 819-459-2956 for the pick up.  Congratulations to Municipality of La Pêche for continuing efforts

to be GREEN!    You should all have a blue box and if you need more

information about pick up schedule, please call the the Municipality of La Pêche at 819-456-2161.

If there is any suspicious activity that you need to report, you can call 819.459-2422.

Finally, I am just so pleased to see the special effort people are making to attend our two meetings a year!  This is where you get the latest scoop, can ask questions and participate, and have your say!  

Enjoy yourselves and I'll see you over the summer and at the fall AGM!

Janet Bax, President

janetbax@rogers.com <mailto:janetbax@rogers.com>

819.459-3351

Past-president, Gaye Moffett,

Secretary, Elizabeth Galazka

Treasurer, Terry Evans

Vice-President, Alison Jones

Stand in for VP - John MacDonald (Web)

Second Stand-in for VP - Will Lockhart (Membership) Members in Good

Standing:  Don Jones, Laurence McClelland (Environment), Stephen Hoogenraad, Mike Mulligan, Mark Goldstein, Sandy Seaboyer, Lisa Moir. 

 <<Summer2007ClubhouseActivities_bilingue.doc>>

ÉTÉ 2007

Chers propriétaires et résidents du lac Bernard,

Les membres de l'Exécutif et moi-même espérons que vous passez tous un bon été!

La réunion du printemps, tenue le 4 mai cette année à Larrimac, fut une première pour moi.  En voici quelques faits saillants :




*
Un rapport sur les sites du Clubhouse et des

régates sera présenté à l'AGM cet automne; il inclura une évaluation des coûts d'entretien du Clubhouse et des recettes découlant des activités prévues. 




*
Un rapport complet de notre conseillère,

Jacqueline Lambert-Madore, sur les activités relatives à notre quartier, notamment des informations sur la voirie, l'environnement et les travaux municipaux. Le Conseil a adopté une résolution demandant au gouvernement provincial d'appuyer un moratoire sur tous les travaux d'exploration et de prospection d'uranium jusqu'à ce que soient menées davantage d'études d'impact sur l'environnement et la santé.




*
Nous avons proposé à la Municipalité de La

Pêche de prélever des échantillons d'eau du lac pour effectuer des analyses chimiques et biologiques. Nous venons d'apprendre que la chance nous a souri encore une fois et que nous bénéficions d'une subvention de 1 200,00 $; des tests auront donc lieu à nouveau cet été sur le lac. Nous vous tiendrons au courant! 




*
Nous avons reçu un  rapport du Comité du

site Web et je crois qu'il vous suffira de visiter notre site pour vous convaincre des énormes progrès qui ont été réalisés. Le babillard est un autre enjeu et beaucoup d'entre vous sont au courant du mal que nous avons eu à résoudre certaines difficultés techniques! Nous sommes rassurés à l'idée de savoir que nous aurons très bientôt un nouvel hôte; espérons que tous nos problèmes disparaîtront. Toutes nos excuses et merci de votre patience tandis que nous surmontons les enjeux.  




*
En ce qui concerne notre Club de pêche, nous

avons décidé d'en modifier le mandat.  Nous ne solliciterons plus de contributions pour l'ensemencement en poissons. Le Club deviendra un groupe d'intérêt spécial axé sur des activités éducatives et récréatives qui seront organisées et dirigées par des membres intéressés. Vous pouvez contacter Dick Green, le modérateur de ce groupe, à l'adresse fishing@lacbernard.ca.

Passons maintenant aux activités estivales! La Troisième flottille annuelle a eu lieu cette année le 30 juin par un temps ingrat. Vous aurez sans doute lu le rapport sur la flottille et j'aimerais remercier Sandy Seaboyer et Mark Goldstein pour avoir, avec tant d'acharnement et de persévérance, organisé cette activité qui s'est terminée par un spectaculaire feu d'artifice!!!

Les régates sont prévues pour le 5 août, et Sandy vient de diffuser un message sur les activités de la journée et sollicitant votre aide!

Ci-joint, la liste complète des activités pour cet été. Participez et faites du bénévolat. C'est votre lac et votre participation est très importante.

C'est aussi un très bon moyen pour faire connaissance avec vos voisins!!

Nous acceptons toutes les contributions personnelles pour aider à l'organisation des activités de la journée; si vous avez quoi que ce soit à donner en prix, contactez Sandy ou Mark à s_seaboyer@yahoo.com.

Depuis 1993 (14 ans déjà!) des observateurs surveillent les huards sur le lac. Pour obtenir des renseignements d'ordre général sur ces habitués du lac, sur l'enquête relative aux huards du lac Bernard ou sur les bénévoles, contactez Paul Hempel au 819-459-1460. 

Nous avons tous à coeur notre environnement. Évitez donc d'épandre des engrais sur votre pelouse. S'il vous plaît, faites approuver votre fosse septique, encouragez la régénération des rives, ne vidangez pas les fonds de cale de votre bateau si vous l'avez utilisé dans d'autres lacs, infestés de moules zébrées ou de millefeuille, et méfiez-vous de la salicaire pourpre sur votre terrain.

Nous venons tous au lac pour profiter de la vie en plein air, mais pas toujours de la même façon. Certains aiment les griseries de la vitesse, d'autres préfèrent les joies de la pagaie, d'autres encore les deux. Pour accommoder tous les goûts, le dimanche matin est traditionnellement réservé aux activités tranquilles. Votre exécutif aimerait vous demander de respecter cette tradition et d'éviter de circuler en bateau à moteur avant

11 h, le dimanche.

Vos déchets, c'est votre affaire! La Municipalité les collecte le lundi matin. Ne les laissez pas dehors si vous retournez en ville dans la semaine ou le vendredi et, de grâce, ne les laissez pas dans des contenants faciles à ouvrir ou aux intersections de chemins dans des sacs de plastique, car les animaux et les oiseaux en profiteront, à charge pour vous-même ou pour un autre villégiateur ou résident de nettoyer les dégâts. Selon le règlement municipal, vous devez vous procurer pour vos déchets un contenant solide que vous devez placer sur le bord du chemin menant à votre propriété. Et n'oubliez pas, la première fois, de prévenir Aimé Fleury au 819-459-2956 pour qu'il se charge de venir les ramasser. Félicitations à la Municipalité de La Pêche pour ses efforts ÉCOLOGIQUES continus! Vous devriez tous avoir maintenant votre boîte bleue. Pour de plus amples renseignements sur le calendrier de collecte, appelez la Municipalité au 819-456-2161.

En cas d'activités suspectes qui méritent d'être signalées, vous pouvez appeler le 819-459-2422. 

Enfin, je constate avec satisfaction que beaucoup d'entre vous se font un point d'honneur d'assister à nos deux réunions annuelles. C'est l'occasion de se mettre au courant de nouvelles toutes fraîches, de poser des questions et de participer à l'Association, en bref d'exprimer votre opinion!  

Profitez de l'été et donnons-nous rendez-vous au lac et à la réunion générale annuelle de cet automne.

La présidente,

Janet Bax

janetbax@rogers.com

819-459-3351

Ex-présidente, Gaye Moffett,

Secrétaire, Elizabeth Galazka

Trésorier, Terry Evans

Vice-présidente, Alison Jones

Vice-président suppléant - John MacDonald (Web) Second vice-président - Will Lockhart (Adhésions) Autres membres de l'Exécutif :  Don Jones, Laurence McClelland (Environnement), Stephen Hoogenraad, Mike Mulligan, Mark Goldstein, Sandy Seaboyer, Lisa Moir.
